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Zápis ze zasedání pléna AS UK ze dne 22. listopadu 2024 
 
Přítomní členové AS UK 
 

1. LF 
prof. MUDr. Robert Jech, Ph.D. 
prof. MUDr. Tomáš Zima, DrSc., MBA 
Adam Karas 
Andrea Rashovska  

2. LF 
prof. MUDr. Richard Škába, CSc. 
Leona Petlíková  
Matyáš Uvíra 

3. LF 
prof. MUDr. Zuzana Moťovská, Ph.D. 
(online) 
Tereza Entlerová 
Jonáš Vala (online) 

LFP 
doc. MUDr. Karel Ježek, Ph.D. 
Čadková Nicole 
Karel Mikulčák 

LF HK 
prof. RNDr. Jan Krejsek, CSc. 
MUDr. Tomáš Soukup, Ph.D. 
Martin Mucha (online) 

FaF 
PharmDr. Eduard Jirkovský, Ph.D. 
PhDr. Zděnka Kudláčková, Ph.D. 
Amir Dezham  

FF 
Mgr. Jan Bičovský, Ph.D. 
Mgr. Karel Šima, Ph.D. 
Mgr. Richard Keračík  
Jakub Gogela (online) 

PF 
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc. 
JUDr. Michal Říha, Ph.D. 
Bc. Jakub Čech 
Pavel Linzer (online) 

PedF 
PhDr. David Greger, Ph.D. 
doc. PhDr. Zbyněk Němec, Ph.D. 
Bc. Dominika Erbeková (online) 
Mgr. Veronika Vohlídková 

FTVS 
PhDr. Mgr. Helena Vomáčková, Ph.D. 
PhDr. Josef Voráček, Ph.D. 
Mgr. Veronika Krause (online) 
Mgr. Andrea Duchoňová 

PřF 
prof. RNDr. Jan Černý, Ph.D. 
doc. Ing. Stanislav Smrček, CSc. 
Bc. Richard Janeček 
Mgr. Robert Willimetz 

MFF 
doc. Mgr. Cyril Brom, Ph.D. 
doc. PhDr. RNDr. Josef Stráský, Ph.D. 
RNDr. Andrej Farkaš 
Mgr. Petr Šimůnek 

FSV 
PhDr. Petr Jüptner, Ph.D. 
prof. PhDr. Michal Kubát, Ph.D. 
Bc. Marek Boňko  
PhDr. Jan Křovák 

KTF 
Mgr. Bc. Kateřina Šolcová, Ph.D. 
Mgr. Ondřej Kříž 
Jakub Sobotka 

HTF 
doc. ThDr. Pavla Damohorská, Th.D. 
ThDr. Jaroslav Hrdlička 
ThDr. Ing. Anna Müllerová 

ETF 
doc. Jiří Mrázek, Th.D. 
Klára Ptáčková (online) 
Bc. Jan Tkáčik 

FHS 
Mgr. Lenka Martinec Nováková, Ph.D. 
(online) 
Ing. Petr Pavlík, Ph.D. 
Mgr. Marek Lentvorský 
Matěj Krofta 

Součásti 
PhDr. Mgr. Pavel Pečený, Ph.D.  
PhDr. Barbora Štindlová, Ph.D. 

 
 
Omluvení členové AS UK  
prof. MUDr. Jan Trka, Ph.D. (2.LF) 
doc. MUDr. Jan Gojda, Ph.D. (3.LF) 
MUDr. Anna Malečková, Ph.D. (LFP) 
prof. PhDr. Ing. Jan Royt, Ph.D., DrSc. (KTF) 
Mgr. Eliška Mašková (FaF) 
Mgr. Jan Kranát, Ph.D. (ETF) 
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Dále nepřítomni 
Tomáš Pavelka (LF HK) 
Bc. Roman Zábrodský (HTF) 
 
Hosté 
prof. MUDr. Milena Králíčková, Ph.D., rektorka UK 
prof. JUDr. Jan Kuklík, DrSc., prorektor pro akademické kvalifikace 
prof. RNDr. Tomáš Skopal, Ph.D., prorektor pro informační technologie 
prof. RNDr. Markéta Martínková, Ph.D., prorektorka pro studijní záležitosti 
doc. RNDr. Martin Vlach, Ph.D., prorektor pro vnější vztahy 
MUDr. Josef Fontana, Ph.D., prorektor pro strategickou spolupráci a rozvoj 
prof. PhDr. Ladislav Krištoufek, Ph.D., prorektor pro vědeckou a tvůrčí činnost  
Mgr. Martin Maňásek, kvestor UK 
Mgr. Petra Štanclová, kancléřka UK 
prof. Ing. František Zahálka, Ph.D. (FTVS) 
ThLic. Mgr. Karolína Štauberová (KTF) 
Mgr. Jiří Chvátal (RUK) 
Mgr. Daniel Feranc, Ph.D. (KTF) 
Michael Kučera (HTF) 
Mgr. Eva Lehečková, Ph.D., děkanka FF 
Mgr. Michaela Falátková, Ph.D. (KTF) 
RNDr. Michal Červinka, Ph.D. (FSV) 
Mgr. Ing. Nikola Rusová (UK Point) 
Bc. Tomáš Novotný (RUK) 
Mgr. Adam Šoukal (PO LFP) 
Bc. Adéla Hrubešová (SF PF) 
Mgr. Alena Vlasáková, DiS. (OSZS UK) 
Mgr. Alice Rytychová, DiS. (PedF) 
Mgr. Anna Altová (PřF) 
PhDr. Mgr. Anna Šťastná, Ph.D. (PřF) 
Mgr. Anna Štemberová (LFP) 
Ing. Antonín Rezek (SBZ UK) 
Ing. Barbora Joudalová, MBA (MFF) 
Ing. Blanka Svobodová (MFF) 
PhDr. Dana Hůlková Nývltová, Ph.D. (ÚJOP) 
Bc. Dominika Erbeková (PedF) 
Mgr. Eva Adlerová, Ph.D. (1.LF) 
Mgr. Eva Podrazilová Jenčíková (1.LF) 
Mgr. Jan Bárta (PO RUK) 
prof. RNDr. Jan Hála, DrSc. (MFF) 
Mgr. Jan Pačes (PřF) 
doc. MUDr. Jan Polák, Ph.D. (prorektor UK) 
Mgr. Jana Wohlmuth Markupová, Ph.D. (FHS) 
doc. RNDr. Jiří Dolejší, CSc. (MFF) 
Mgr. Jitka Baťková, MBA (kancelář kvestora UK) 
Ing. Lenka Henebergová (RKR UK) 
Bc. Lenka Vosátková (1.LF) 
JUDr. Lucie Klusoňová (1.LF) 
Mgr. Lucie Přívětivá (mluvčí UK) 
Mgr. Magdaléna Nová, DiS. (KTF) 
Ing. Marie Klečková (LFP) 
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doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D. (FaF) 
MA, Martin Shabu (MF Dnes) 
Mgr. Michaela Cinerová Zábranská (CPPT UK) 
doc. RNDr. Mirko Rokyta, CSc. (MFF) 
Mgr. Otomar Sláma, MPA, MBA (KR UK) 
prof. MUDr. Pavel Martásek, DrSc. (1. LF) 
Ing. Petr Bulíček, MBA (1.LF) 
PhDr. Petra Oulíková, Ph.D. (KTF) 
prof. JUDr. Radim Boháč, Ph.D. (PF) 
Ing. Roman Paveza (LFP) 
Mgr. et Mgr. Šárka Vohlídalová (UK Point) 
Mgr. Tomáš Gec (FSV) 
prof. PharmDr. Tomáš Šimůnek, Ph.D. (FaF) 
Mgr. Tomáš Vokáč, Ph.D., MBA (Hyb4City) 
Bc. Věra Barnová (OO RUK) 
Ing. Vít Kluger (BO UK) 
Mgr. Vojtěch Liška (PřF) 
Ing. Vojtěch Malina (CPPT UK) 
Ing. Zdeněk Kalvach (BO UK) 
Amáta Vohradská, tajemnice AS UK 
Jan Jirmus, tajemník Legislativní komise AS UK 

1. Zahájení 

JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, v 10:00 hod. přivítal přítomné členy AS UK i hosty, 
které následně seznámil s programem zasedání pléna AS UK a upozornil na přejmenování bodu 
č. 10 programu a na stažení jednoho z právních jednání předkladatelem. Zasedání se konalo 
v Modré posluchárně (Celetná 20). 
 
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, požádal MUDr. Josefa Fontanu, Ph.D., člena Hlavní 
volební komise, aby předal osvědčení nově zvoleným členům AS UK. 
 
Osvědčení obdrželi: 
Matěj Krofta (FHS) 
Nicole Čadková (LFP) 
 
Program zasedání AS UK 
Předsednictvo AS UK navrhlo program zasedání AS UK. Program byl rozeslán členům AS UK 
a zveřejněn na internetových stránkách senátu.  
 

1. Zahájení 
2. Vystoupení J. M. paní rektorky 
3. Informace o činnosti členů AS UK pověřených prováděním mimořádné kontroly 

hospodaření 
4. Přesun služeb ASUK z platformy Google Workspace do Microsoft 365 
5. Vnitřní předpisy UK 

a. Druhá změna Vnitřního mzdového předpisu UK 
6. Vnitřní předpisy fakult 

a. První změna Jednacího řádu AS LPF UK 
7. Delegace zástupce LFHK do Sněmu Rady vysokých škol 
8. Návrh zástupce AS UK do Rady Stipendia Václava Havla 
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9. Delegace pozorovatelů do Komise pro hodnocení vysoce kvalitních monografií na UK 
10. Předchozí souhlas ke jmenování členky Rady pro vnitřní hodnocení 
11. Vyjádření k návrhům na jmenování členů 4EU+ Academic Council 
12. Plán realizace strategického zámětu Univerzity Karlovy pro rok 2025 
13. Právní jednání 

Nájemní smlouva – Gastroprovoz v Centru BIOCEV 
a. Smlouva o zřízení služebnosti – napojení areálové kanalizace (LFP) 
b. Dodatek č. 1 ke smlouvě o výpůjčce – kantýna (FaF) 
c. Dodatek č. 3 ke smlouvě o dílo – BIOCENTRUM 

14. Rozšíření a aktualizace strategických materiálů udržitelného rozvoje v kontextu 
„Zelených dovedností na UK“ 

15. Informace z pracovních komisí 
16. Informace z Rady vysokých škol 
17. Různé 

 
Návrh usnesení: 
AS UK schvaluje program zasedání. 
Schváleno tichým souhlasem 
 
Hlasování o použití hlasovátek dle čl. 9 odst. 8 JŘ AS UK 
Pro 55, proti 0, zdrželo se 0 
Schváleno 
 
Ustanovení komise pro tajné hlasování 
Navrženi byli: Karel Mikulčák (LFP), Leona Petlíková (2. LF), Mgr. Karel Šima, Ph.D. (FF) 
 
Hlasování o komisi pro tajné hlasování 
Pro 56, proti 0, zdrželo se 3 
Schváleno 
 
Předsedou komise pro tajné hlasování byl zvolen Mgr. Karel Šima, Ph.D. (FF). 

2. Vystoupení J. M. paní rektorky 

JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo J. M. paní rektorce. 
 
J. M. paní rektorka úvodem informovala přítomné o probíhajících jednáních, která se týkají změn 
pravidel pro udělování příspěvků a dotací, přičemž zdůraznila, že se mění celá řada parametrů. 
Stručně okomentovala klíčové body, včetně jednání s ministrem ohledně vysokého školství. Uvedla, 
že ministr podporuje návrh studujících na vysokých školách, a konstatovala, že bude nutné navýšit 
počet zapsaných studentů o 3 %. Zdůraznila společenskou prioritu doktorských programů, kde se 
plánuje zvýšení počtu studentů o 14 % a zlepšení kvalitativních ukazatelů.  
 
V oblasti sociálního zázemí studentů poděkovala členům Studentské komory Rady vysokých škol 
za jejich práci a zmínila změny v oblasti sociálních stipendií, které budou nově počítány v závislosti 
na minimální mzdě. Dále informovala o změnách ve výpočtu studijní neúspěšnosti a oznámila 
navýšení fondu umělecké činnosti. J. M. paní rektorka dále zmínila novelu zákona o vysokých 
školách a zákona o státní sociální podpoře, přičemž se diskutovalo o možnostech zavedení 
studentských úvěrů s nízkou úrokovou sazbou či bezúročně. Proběhla také debata o změně názvu 
Národního akreditačního výboru na Národní akreditační agenturu. J. M. paní rektorka dále 
informovala přítomné o skutečnosti, že se rektoři pražských vysokých škol setkali k problematice 
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zahraničních studentů. Byla vyzdvižena potřeba stipendijní podpory od Domu zahraniční 
spolupráce, a to jak pro programy v českém, tak v anglickém jazyce. 
 
Prof. Martínková, prorektorka pro studijní záležitosti, dále podala informace o metodice řešení 
plagiátorství.  
 
Prof. Krištoufek, prorektor pro vědeckou a tvůrčí činnost, informoval přítomné o výzvě v oblasti 
open science, kde UK působí jako hlavní koordinátor, a o národním hodnocení vědy. 
 
Prof. Skopal, prorektor pro informační technologie, hovořil o problematice studentských e-mailů. 
 
Doc. Vlach, prorektor pro vnější vztahy, zmínil aktivity popularizace vědy, konkrétně program Elixír 
do škol. 
 
Dále bylo diskutováno téma zapojení absolventů v rámci projektu Měsíc pro alumni a onboarding 
zahraničních studujících. J. M. paní rektorka uvedla, že počty zapsaných studujících 
v bakalářských a magisterských programech jsou velmi dobré, s výjimkou několika málo fakult. 
U doktorských programů byl zaznamenán rozumný pokles. 
 
V rámci aktualit ke KTF J. M. paní rektorka sdělila, že s děkanem fakulty nebyla dosažena shoda 
ohledně pozice koordinátora.  
 
J. M. paní rektorka dále informovala o ukončení spolupráce s Mgr. Otomarem Slámou, MBA, MPA, 
který podal rezignační dopis, a ocenila jeho práci, zejména v oblasti zvládání bezpečnostních 
incidentů. 
 
Rozprava 
 
Dr. Staša vyjádřil uspokojení nad tím, že v rámci novely zákona o vysokých školách neprošel 
pozměňovací návrh, který by omezoval samosprávu vysokých škol. 
 
Dr. Farkaš upozornil, že zvýšení sociálního stipendia není dostatečné k pokrytí inflace, ale ocenil 
alespoň částečný pokrok. Vyjádřil také obavy ohledně bezpečnosti opravované dlažby před 
vchodem do Karolina a požádal pana kvestora, aby situaci konzultoval s příslušným ředitelem. 
 
Dr. Bičovský se zaměřil na několik témat, mimo jiné na plagiátorství, kde vyzdvihl pozitivní přístup 
k odebírání titulů, ale zároveň navrhl, aby osoby, které se plagiátorství dopustily, nemohly např. 
garantovat studijní programy. Kritizoval procesy akreditací a zmínil pochybnosti o působení 
a výběrovém řízení některých členů správních rad. Dále zazněly spekulace o možném jmenování 
Mgr. et. Mgr. Věry Jourové prorektorkou, k čemuž vyjádřil výhradu k procesu vytváření nové 
prorektorské pozice, která dle něj působí jako zbytečná. J. M. paní rektorka reagovala na otázku 
plagiátorství s tím, že odebírání titulů bude možné do 10 let od jejich obhajoby. Dále zdůraznila, že 
aktuální členové správní rady nebyli jmenováni v jejím volebním období. Ohledně Mgr. Jourové 
vyjádřila respekt k její expertíze v oblasti demokracie a právního státu, ale potvrdila, že případné 
jmenování bude projednáno s AS UK. Dr. Pavlík se v diskusi o možné prorektorské roli Mgr. Jourové 
vyjádřil pozitivně, poukazoval na její významné zkušenosti vzešlé z působení v roli eurokomisařky, 
což by považoval za velký přínos pro celou UK. 
 
Tereza Entlerová se dále dotázala na důvod, proč se UK nevyjádřila k prvnímu článku 
zveřejněnému v MF Dnes, ale až k článku druhému. J. M. paní rektorka vysvětlila, že první článek 
sice vyvolal příliš mnoho otázek, ale až ten druhý přímo ohrozil pověst UK, což si vyžádalo reakci. 
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Bc. Čech otevřel legislativní otázky týkající se novelizace zákona o vysokých školách, zejména 
přesunu agendy sociálních stipendií pod Ministerstvo práce a sociálních věcí, zatímco ubytovací 
stipendia by měla nadále zůstat v gesci Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy. Také zmínil 
zavedení nového stipendia pro studující s rodičovskými povinnostmi. Dále se dotázal na rozsah 
ukončení spolupráce s Mgr. Slámou, kdy J. M. paní rektorka potvrdila ukončení spolupráce na 
pozici člena kolegia rektorky. Bc. Čech dále kritizoval nejasné vymezení pojmu „vedení univerzity“ 
v tiskových prohlášeních, což komplikuje jejich citaci a působení v médiích. Ocenil však využívání 
AI v univerzitních procesech. K tomuto tiskovému prohlášení se také vyjádřil i dr. Farkaš, který 
předmětné tiskové prohlášení považoval za nešťastné a označil jej za výslovně nepravdivé 
a manipulativní. Mínil, že UK nepřísluší hodnotit samotného novináře. Neměli bychom se snažit 
definovat, co je opodstatněnou kritikou, či co je etické. Podotkl, že by uvítal, kdyby se UK stavěla ke 
kritice čelem, ne aby vydávala oficiální stanoviska pouze na základě subjektivních pocitů. J. M. paní 
rektorka oponovala, že redaktor MF Dnes posílal velké množství dotazů, na které mu bylo ze strany 
UK odpovězeno, a on si následně vybral jen ty odpovědi, které se mu v daný moment hodily. Dr. 
Pavlík označil článek MF Dnes za kampaň a upozornil, že novinář mohl manipulovat s informacemi. 
K tomuto tématu se tak vyjádřil i Pavel Linzer, který podotkl, že je třeba mít za cíl, aby UK 
nevyvolávala u veřejnosti dojem, že není schopna odpovídat konkrétně. Podotkl, že pokud nejsou 
z prohlášení zjevná fakta, tak je oprávněné, že vyvolává obavy. 
 
Dále se v rozpravě k oblasti postihu plagiátorství vyjádřili doc. Ježek, dr. Staša, dr. Bičovský, dr. 
Říha, kteří se zabývali etickými a morálními aspekty nástrojů omezení činnosti osob, kterým bylo 
odhaleno plagiátorství některé z jejich závěrečných prací.  
 
Koncem rozpravy k tomuto bodu ještě Bc. Čech vyjádřil své znepokojení s účastí Mons. Graubnera, 
pražského arcibiskupa, ve správní radě UK. Na to prof. Zima, jako emeritní rektor UK, oponoval, že 
na UK existuje určitá tradice tvorby správní rady, neboť se jedná o reprezentativní orgán UK. Podotkl, 
že již od dob Karla IV. je tradicí, že ve správní radě UK zasedá i arcibiskup pražský. Na tuto informaci 
dr. Pavlík podotkl, že z důvodu zachování zásady sekularizace a zákazu diskriminace by bylo 
vhodné, kdyby zástupci jednotlivých církví měli možnost se ve správní radě UK střídat. 
 
Návrh usnesení: 
AS UK bere na vědomí informace od J. M. paní rektorky. 
Schváleno tichým souhlasem 

3. Informace o činnosti členů AS UK pověřených prováděním mimořádné kontroly 
hospodaření 

JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo RNDr. Andreji 
Farkašovi, který seznámil přítomné senátory s průběhem provádění mimořádné kontroly 
hospodaření. Uvedl, že kontrolní proces již začal a doprovází ho intenzivní komunikace v podobě 
dvou setkání a analýzy dostupných materiálů. Zdůraznil, že existuje několik bodů, které je třeba 
vyjasnit, a apeloval na AS UK, který je odpovědný za kontrolu hospodaření, aby pomohl některé 
aspekty této činnost zpřesnit a formalizovat. 
Dr. Farkaš následně předložil následující návrhy:  
 

1. Komunikace s kvestorem 
Doporučil omezit přímou komunikaci s panem kvestorem, který se primárně věnuje 
hospodaření UK, aby se předešlo případnému střetu zájmů. Namísto toho navrhl, aby se 
záležitosti týkající se kontroly řešily prostřednictvím kancléřky UK. 
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2. Možnost osobních rozhovorů se zaměstnanci 
Navrhl, aby členové týmu provádějícího kontrolu měli možnost vést osobní rozhovory se 
zaměstnanci, zejména tam, kde neexistuje písemná dokumentace k některým zakázkám. 
Uvedl, že rozhovory by měly probíhat za přítomnosti dvou osob, čímž by byla zajištěna 
bezpečná atmosféra a transparentnost. Zároveň by vedení UK bylo informováno o tom, 
s kým byly rozhovory vedeny. 
 

3. Zpřesnění obsahu kontroly 
Navrhl, aby bylo přijat doplňující usnesení AS UK, které by přesněji definovalo obsah 
probíhající kontroly, což by umožnilo napravit případné nedostatky v průběhu kontroly. 

 
Na závěr dr. Farkaš požádal přítomné o podporu těchto návrhů, aby kontrola hospodaření mohla 
pokračovat bez komplikací a přinesla jasné a důvěryhodné výsledky. 
 
Rozprava 
 
J. M. paní rektorka zdůraznila, že cílem je najít vzájemnou dohodu, a připomněla, že UK má 
podepsanou dohodu o mlčenlivosti. Apelovala na snahu o nalezení cesty, která umožní efektivní 
spolupráci, a zároveň varovala před nadměrným zatěžováním paní kancléřky. K osobním 
rozhovorům uvedla, že by měly probíhat ve formátu „dva na dva“, což by přispělo k přehlednosti 
procesu a předcházelo by se tak vzájemným překvapením. 
 
Mgr. Maňásek, kvestor UK, souhlasil s navrženým formátem „dva na dva“ a neměl k tématu další 
připomínky.  
 
Dr. Farkaš zdůraznil důležitost vzájemné důvěry během kontrolního procesu a uvedl, že cílem není 
zastrašování či vytváření tlaku.  
 
J. M. paní rektorka zopakovala svůj postoj k formátu „dva na dva“ a přidala požadavek na záznam 
z každého setkání. Zdůraznila, že jde o běžný postup a že každý by měl nést odpovědnost za svá 
slova. 
 
Dr. Staša podpořil požadavek na záznam jako neoddiskutovatelný. 
 
Dr. Bičovský upozornil, že by se kontrola měla zaměřit na konkrétní dokumenty a výstupy, nikoliv 
na subjektivní názory úředníků. Uvedl, že je nutné zajistit, aby kontrola nebyla „napůl slepá“, a navrhl 
klást dotazy přímo k dokumentům v dané správě. 
 
J. M. paní rektorka zdůraznila, že kontrola by neměla být „slepá“ a připomněla, že již nyní je zřejmé, 
že některé procesy nejsou zcela v pořádku. Přesto trvala na tom, aby byl kontrolní mechanismus 
spravedlivý a férový vůči všem zúčastněným.  
 
Prof. Krejsek vyjádřil podporu postupu J. M. paní rektorky a upozornil, že AS by neměl komunikovat 
se zaměstnanci bez vědomí RUK.  
 
Dr. Farkaš podotkl, že kontrolní tým preferuje komunikaci s vedoucími odborů namísto s panem 
kvestorem. Konkrétně zmínil potřebu spolupráce s účtárnou a dalšími relevantními odděleními. 
 
Prof. Černý vyzval k tomu, aby vedení UK bylo motivováno snahou pomáhat univerzitě jako celku. 
Zdůraznil, že pověřené osoby jednají s vědomím osobní integrity a zodpovědnosti. Upozornil na 
důležitost důvěry v to, že kontrolní mechanismy nebudou zneužity k hledání viny tam, kde není. 
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J. M. paní rektorka připomněla, že bylo přiznáno pochybení ohledně komunikace, na což upozornil 
i prof. Kuklík.  
 
J. M. paní rektorka reagovala návrhem začlenit do procesu OVV UK a prodloužit termín kontroly. 
Dále poděkovala za všechny připomínky a apelovala na to, aby paní kancléřka nebyla nadměrně 
zatěžována. Navrhla také uzpůsobit rozhovory tak, aby nedocházelo k retraumatizaci účastníků. 
 
Dr. Štindlová ocenila informace o existenci standardů pro kontrolní procesy. Uvedla, že součástí 
jasných postupů by měl být i protokol shrnující informace o těchto setkáních. 
 
Dr. Farkaš upřesnil, že se jedná o „záznam“, a zdůraznil, že setkání budou předem hlášena e-
mailem. 
 
Návrh usnesení: 
AS UK rozšiřuje předmět mimořádné kontroly hospodaření podle čl. 16 Jednacího řádu AS UK 
vyhlášené na zasedání dne 8.11.2024 o Odbor veřejných zakázek. AS UK posouvá termín 
předložení výstupu kontroly na zasedání AS UK 24. ledna 2025. 
Hlasování: pro 58, proti 0, zdrželo se 1 
Schváleno 
 
Návrh usnesení: 
AS UK bere na vědomí informace o činnosti členů AS UK pověřených prováděním mimořádné 
kontroly hospodaření. 
Schváleno tichým souhlasem 

4. Přesun služeb ASUK z platformy Google Workspace do Micorsoft 365 

Dr. Staša, předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo Amátě Vohradské, tajemnici AS UK, 
která se ujala představení bodu a stručně seznámila přítomné senátory s navrženým postupem. 
Informovala, že v případě schválení tohoto materiálu bude AS UK hlasovat o termínu přechodu 
samostatně. 
 
Návrh usnesení: 
AS UK projednal předložený návrh Přesunu služeb ASUK z platformy Google Workspace do 
Microsoft 365 a schvaluje jej. 
Hlasování: pro 48, proti 0, zdrželo se 4 
Schváleno 

5. Vnitřní předpisy UK 

Dr. Říha, předseda Legislativní komise AS UK, uvedl tento bod a seznámil přítomné s předloženým 
návrhem. 
 
Mgr. Maňásek, kvestor UK, představil obsah vnitřního předpisu, a vysvětlil přítomným důvod potřeby 
přijetí změny Vnitřního mzdového předpisu: ta totiž reaguje na plánovanou novelizaci zákoníku práce 
v oblasti minimálních a zaručených mezd. 



 
   Akademický senát UK 

 

Stránka 9 z 16 
 

 

5.a. Druhá změna Vnitřního mzdového předpisu (č.j. 191/2024) 

Dr. Říha uvedl, že Legislativní komise AS UK vyjádřila souhlasné stanovisko k návrhu změny 
Vnitřního mzdového předpisu UK (č.j. 191/2024). Legislativní komise AS UK byla zároveň 
seznámena se stanovisky FaF a 1. LF a vzala na vědomí, že nesouhlasné stanovisko 1. LF bude 
předneseno na následujícím zasedání AS UK. 
 
Doc. Brom, předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem 
Ekonomické komise AS UK která vyjádřila k předloženému materiálu kladné stanovisko. 
 
Rozprava 
 
V rámci rozpravy k tomuto bodu Bc. Čech podotkl, že Vnitřní mzdový předpis UK by měl mít lepší 
ambice než se odvíjet od minimální mzdy, jejíž účel je dle Bc. Čecha odlišný. Zároveň upozornil, že 
agenda rovného odměňování na UK bude řešena během mimořádné schůze Komise pro třetí roli 
AS UK, která se uskuteční v pondělí 25.11.2024 od 18:00 a na kterou tímto všechny přítomné 
pozval. Na podnět Bc. Čecha reagoval Mgr. Maňásek, kvestor UK, který osvětlil, že změna Vnitřního 
mzdového předpisu UK se týká pouze neakademických pracovníků. Zároveň vyjádřil naději do 
budoucna zvýšit tarifní složku mzdy u nižších tříd, bohužel podotkl, že finanční situace UK 
neumožňuje k tomuto navýšení mezd přistoupit nyní. Dodal, že mzdy, které se odvíjejí od minimální 
mzdy, se týkají zejména zaměstnanců Správy budov a KaM. 
 
Návrh usnesení: 
AS UK schvaluje předložený návrh změny Vnitřního mzdového předpisu Univerzity Karlovy (č.j. 
191/2024). 
Hlasování: pro 54, proti 0, zdrželo se 0 
Schváleno 

6. Vnitřní předpisy fakult 

Tento bod uvedl dr. Říha, předseda Legislativní komise AS UK, a představil došlý návrh vnitřního 
předpisu Lékařské fakulty v Plzni. Materiál byl řádně zveřejněn ve veřejné části webu AS UK. 
 
J. M. paní rektorka předložila k došlým návrhům kladné stanovisko. 

6.a. První změna Jednacího řádu AS LPF UK (č.j. 193/2024) 

Dr. Říha, předseda Legislativní komise AS UK, uvedl, že Legislativní komise AS UK vyjádřila 
k předloženému návrhu souhlasné stanovisko s výhradou legislativně-technických oprav. 
 
Návrh usnesení: 
AS UK schvaluje návrh dílčí změny Jednacího řádu AS LFP UK (č.j. 193/2024) s výhradou 
legislativně technických oprav. 
Hlasování: pro 53, proti 0, zdrželo se 0 
Schváleno 
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7. Delegace zástupce LFHK do Sněmu Rady vysokých škol 

JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl tento bod. Informoval, že se jedná o zvolení 
náhradníka za prof. Borskou, která na tuto pozici rezignovala. Doc. Endlicher byl nominován 
AS LF HK UK, avšak formálně jeho delegaci musí schválit i AS UK. 
 
Dr. Šima, předseda komise pro tajné hlasování, seznámil členy AS UK s procedurou elektronického 
tajného hlasování a hlasování zahájil. Po provedení procedury elektronického tajného hlasování 
vyhlásil výsledky tajného hlasování. 
 
Výsledky elektronického tajného hlasování:  
Pro doc. RNDr. Reného Endlichera, Ph.D. bylo odevzdáno 49 hlasů pro, 3 zdrželo se. 
 
Návrh usnesení: 
AS UK deleguje doc. RNDr. Reného Endlichera, Ph.D. (LFHK) jako zástupce fakulty do sněmu RVŠ. 
Schváleno 

8. Návrh zástupce AS UK do Rady Stipendia Václava Havla 

JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl tento bod. Informoval, že byl navržen pouze 
jeden nominant, a to dr. Tomšej.  
 
Bc. Jakub Čech navrženého krátce představil. 
 
Dr. Šima, předseda komise pro tajné hlasování, seznámil členy AS UK s procedurou elektronického 
tajného hlasování a hlasování zahájil. Po provedení procedury elektronického tajného hlasování 
vyhlásil výsledky tajného hlasování. 
 
Výsledky elektronického tajného hlasování:  
Pro JUDr. Jakuba Tomšeje, Ph.D. (PF) bylo odevzdáno 46 hlasů pro, 4 zdrželo se. 
 
Návrh usnesení: 
AS UK navrhuje jako zástupce AS UK v Radě Stipendia Václava Havla JUDr. Jakuba Tomšeje, 
Ph.D. (PF). 
Schváleno 

9. Delegace pozorovatelů do Komise pro hodnocení vysoce kvalitních monografií na UK 

JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl tento bod. Informoval, že se jedná o orgán, 
do nějž dle příslušného opatření rektora AS UK deleguje dva své pozorovatele – po jednom do každé 
z komisí. Dále informoval, že zájem o působení v tomto orgánu projevil prof. Krejsek, který již na 
pozici pozorovatele v Komisi pro hodnocení vysoce kvalitních monografií na UK působil. Druhým 
zájemcem byl prof. PhDr. Michal Kubát, Ph.D. (FSV). 
 
Dr. Šima, předseda komise pro tajné hlasování, seznámil členy AS UK s procedurou elektronického 
tajného hlasování a hlasování zahájil. Po provedení procedury elektronického tajného hlasování 
vyhlásil výsledky tajného hlasování. 
 
Výsledky elektronického tajného hlasování:  
Pro prof. RNDr. Jana Krejska, CSc. (LFHK) bylo odevzdáno 46 hlasů pro, 8 zdrželo se, 
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pro PhDr. Michala Kubáta, Ph.D. bylo odevzdáno 46 hlasů pro, 7 zdrželo se. 
 
Návrh usnesení: 
AS UK deleguje prof. RNDr. Jana Krejska, CSc. (LFHK) a prof. PhDr. Michala Kubáta, Ph.D. (FSV) 
jako pozorovatele do Komise pro hodnocení vysoce kvalitních monografií na UK. 
Schváleno 

10. Předchozí souhlas ke jmenování členky Rady pro vnitřní hodnocení 

JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl tento bod a upozornil na přejmenování bodu. 
Informoval, že se jedná o návrh pouze jednoho jména, jelikož AS UK na svém předchozím zasedání 
neschválil jednoho z navržených do humanitního panelu RVH. Následně předal slovo J. M. paní 
rektorce, která návrh představila. 
 
Dr. Šíma, předseda komise pro tajné hlasování, seznámil členy AS UK s procedurou elektronického 
tajného hlasování a hlasování zahájil. Po provedení procedury elektronického tajného hlasování 
vyhlásil výsledky tajného hlasování. 
 
Výsledky elektronického tajného hlasování:  
Pro doc. PhDr. Terezu Pospíšilovou, Ph.D. bylo odevzdáno 44 hlasů pro, 9 zdrželo se. 
 
Návrh usnesení: 
AS UK vyjadřuje souhlasné stanovisko se záměrem jmenovat doc. PhDr. Terezu Pospíšilovou, Ph.D. 
členkou Rady pro vnitřní hodnocení UK. 
Schváleno 

11. Vyjádření k návrhům na jmenování členů 4EU+ Academic Council 

JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo J. M. paní rektorce. 
Ta přítomným představila 4EU+ Academic Council a působení tohoto tělesa. 
 
Pavel Linzer, předseda Studijní komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem Studijní 
komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 
 
V rozpravě k tomuto bodu dr. Bičovský upozornil, že dr. Ismail, který je jedním z kandidátů do 4EU+ 
Academic Council, zastupuje UK v Egyptě na základě smlouvy uzavřené na částku kolem půl milionu 
korun. Dr. Bičovský vyjádřil nespokojenost s tímto uspořádáním. J. M. paní rektorka reagovala 
tím, že vyzvala přítomné k návrhu jiného kandidáta, pokud má být dr. Ismail nahrazen. Dodala, že 
současný model je běžnou praxí fakult při získávání talentů ze zahraničí. Dr. Farkaš se dotázal, zda 
je tato činnost standardní praxí zahraničního odboru. Na to J. M. paní rektorka odpověděla, že se 
nejedná o agendu zahraničního odboru, ale o aktivitu řešenou prostřednictvím speciální platformy. 
Zdůraznila, že se jedná o meziodborovou práci zaměřenou na získávání zahraničních studentů 
a zajištění jejich spokojenosti, což vyžaduje značné úsilí. Dr. Farkaš následně navrhl, aby byly 
k dispozici zprávy o činnosti této platformy, které by například informovaly, kolik studentů se podařilo 
získat, či jakých výsledků bylo dosaženo. J. M. paní rektorka uvedla, že zprávy budou připraveny, 
ale nebude možné zveřejňovat podrobnosti o konkrétních případech, například kým byl daný student 
získán nebo z jakého důvodu. Dodala, že již probíhá implementace dotazníků, které umožní lepší 
sledování výsledků, a práce na tomto úkolu se vyvíjí pozitivním směrem. Dr. Říha se vyjádřil na 
podporu činnosti dr. Ismaila v rámci iniciativy 4EU+, přičemž ocenil jeho aktivní přínos v této oblasti. 
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Dr. Šima, předseda komise pro tajné hlasování, seznámil členy AS UK s procedurou elektronického 
tajného hlasování a hlasování zahájil. Po provedení procedury elektronického tajného hlasování 
vyhlásil výsledky tajného hlasování. 
 
Výsledky elektronického tajného hlasování:  
AS UK vyjadřuje souhlasné stanovisko se jmenováním členů 4EU+ Academic Council. 
Bylo odevzdáno 45 hlasů pro, 2 proti, 7 zdrželo se 
Schváleno 

12. Plán realizace strategického záměru Univerzity Karlovy pro rok 2025 

JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo J. M. paní rektorce, 
která tento bod přítomným shrnula a uvedla relevantní informace týkající se priorit UK na rok 2025. 
 
Předloženým materiálem se zaobírala Sociální komise AS UK, Ekonomická komise AS UK a Komise 
pro třetí roli AS UK. Předsedové a předsedkyně těchto komisí informovali, že všechny komise 
doporučily k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 
 
Návrh usnesení: 
AS UK schvaluje Plán realizace strategického záměru Univerzity Karlovy pro rok 2025. 
Hlasování: pro 49, proti 0, zdrželo se 1 
Schváleno 

13. Právní jednání 

JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl tento bod a úvodem oznámil, že materiál 
„Nájemní smlouva – Gastroprovoz v Centru BIOCEV“ byl předkladatelem stažen a nebude dnes 
projednáván. 

13.a. Smlouva o zřízení služebnosti – napojení areálové kanalizace (LPF) 

JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo Mgr. Maňáskovi, 
kvestorovi UK, k představení předloženého materiálu. 
 
Doc. Brom, předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem 
Ekonomické komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 
 
Návrh usnesení: 
AS UK po projednání návrhu smlouvy o zřízení služebnosti s městem Plzeň – napojení areálové 
kanalizace kampusu LFP na Roudenský sběrač doporučuje smlouvu předložit Správní radě UK 
k vydání předchozího písemného souhlasu k jejímu uzavření. 
Hlasování: pro 50, proti 0, zdrželo se 0 
Schváleno 

13.b. Dodatek č. 1 ke smlouvě o výpůjčce – kantýna (FaF) 

JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo Mgr. Maňáskovi, 
kvestorovi UK, k představení předloženého materiálu. 
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Doc. Brom, předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem 
Ekonomické komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 
 
Návrh usnesení: 
AS UK po projednání návrhu dodatku č. 1 ke smlouvě o výpůjčce nebytových prostor za účelem 
provozu kantýny na Farmaceutické fakultě v Hradci Králové doporučuje dodatek č. 1 uzavřít. 
Hlasování: pro 54, proti 0, zdrželo se 0 
Schváleno 

13.c. Dodatek č. 3 ke smlouvě o dílo – BIOCENTRUM 

JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo Mgr. Maňáskovi, 
kvestorovi UK, k představení předloženého materiálu. 
 
Doc. Brom, předseda Ekonomické komise AS UK, seznámil členy AS UK se stanoviskem 
Ekonomické komise AS UK, která doporučila k předloženému materiálu vyjádřit kladné stanovisko. 
 
K tomuto bodu dr. Farkaš dále upozornil, že se problém komunikačních šumů netýká pouze AS UK 
ale také senátů 1.LF a PřF. Požádal vedení UK, aby podniklo kroky k minimalizaci těchto 
nedorozumění. Konkrétně zmínil, že komunikace ohledně výstavby na Albertově pravděpodobně 
neprobíhá ideálně, a dotázal se, zda je příčina na straně RUK nebo PřF. Mgr. Maňásek, kvestor 
UK, reagoval s tím, že problém je vedení znám. Byla přijata opatření, která zahrnují úpravy 
v komunikaci mezi vedeními fakult a stanovení jasnějších kompetencí manažera stavby a projektu. 
Uvedl, že jednání byla zpočátku vyvolána rektorátem, ale vzhledem k tomu, že nedošlo k dohodě 
s dodavatelem, významně se do procesu zapojila PřF. Pan kvestor také informoval o alternativní 
nabídce na odvoz kontaminované zeminy, která se součástí dodatku č. 10. Doc. Stráský vyjádřil 
přesvědčení, že podniknuté kroky směřující ke snížení komunikačních šumů přinášejí výsledky. 
Podpořil pokračování v této činnost a vyslovil naději, že nebude nic bránit uzavření dodatku č. 10. 
 
Návrh usnesení: 
AS UK po projednání návrhu na uzavření Dodatku č. 3 ke smlouvě o dílo č. j. UKRUK/182357/2023-
2 UK – VÝSTAVBA KAMPUSU ALBERTOV – BIOCENTRUM v návaznosti na změnové listy č. 01, 
03, 04, 06.1, 09, 10, 20 předložený návrh schvaluje. AS UK doporučuje tento dodatek č. 3 ke 
Smlouvě předložit Správní radě UK k vydání předchozího písemného souhlasu. 
Hlasování: pro 50, proti 0, zdrželo se 1 
Schváleno 

14. Rozšíření a aktualizace strategických materiálů udržitelného rozvoje v kontextu 
„Zelených dovedností na UK“ 

JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo Mgr. Ing. Nikole 
Rusové, manažerce udržitelného rozvoje, která se ujala představení bodu. 
 
Tereza Entlerová, předsedkyně Komise pro třetí roli AS UK, seznámila členy AS UK se stanoviskem 
Komise pro třetí roli AS UK, která předložený materiál vzala na vědomí. 
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Návrh usnesení: 
AS UK bere na vědomí předložený materiál ve věci rozšíření a aktualizace strategických materiálů 
udržitelného rozvoje v kontextu „Zelených dovedností na UK“. 
Hlasování: pro 47, proti 0, zdrželo se 0 
Schváleno 

15. Informace z pracovních komisí 

JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, vyzval předsedy pracovních komisí AS UK, aby 
plénum informovali o činnosti komisí. 
 
JUDr. Michal Říha, Ph.D., předseda Legislativní komise AS UK, uvedl, že aktuálně nemá nové 
informace k činnosti komise. 
 
Doc. Mgr. Cyril Brom, Ph.D., předseda Ekonomické komise AS UK, informoval, že komise 
pokračovala v diskuzích nad dalšími body. Uvedl, že 10. prosince proběhne pokračování společného 
zasedání o změně Statutu UK a 11. prosince od 16 hodin se uskuteční mimořádné zasedání 
zaměřené na financování rektorátu. Dále se řeší způsob informování o činnosti CUIP, ke kterému 
budou detailnější informace až na následujících jednáních. 
 
Bc. Marek Boňko, předseda Sociální komise AS UK, sdělil, že komise schválila podporu pro činnost 
spolků, knihoven a studoven na UK. Upozornil na nedostatečné možnosti knihoven a studoven 
v hlavním městě. Komise přijala usnesení k této problematice a bude se jí dále zabývat. 
K psychologické péči na univerzitě uvedl, že došlo ke zlepšení a zpřehlednění služeb. V rámci 
strategického záměru se tímto tématem bude UK i nadále zabývat.  
 
Pavel Linzer, předseda Studijní komise AS UK, zmínil, že komise řeší otázky spojené s iniciativou 
4EU+ a podporou rozvoje studia psychologie na UK. Uvítal účast děkanek FHS a FF, děkana PedF 
a zástupců rektorátu na zasedání, kde byla projednána opatření ke zlepšení kapacit. Dále avizoval 
kulatý stůl k SZŘ, který bude prvním z řady plánovaných setkání. 
 
RNDr. Andrej Farkaš, předseda Komise pro IT AS UK, uvedl, že komise se zabývala prezentací 
krizového řešení webu UK, kterou částečně vypracoval a přednesl prorektor Vlach. Po projednání 
v kolegiu vznikne finální materiál. Dalším bodem byla problematika licencí ISIC. 
 
Tereza Entlerová, předsedkyně Komise pro třetí roli AS UK, informovala o novinkách v oblasti PR, 
které komisi představil prorektor Vlach. Probíral se Didaktikon, jeho návštěvnost a zaměření 
nabízených kurzů, dále aktuální situace na UK a agenda udržitelného rozvoje. Upozornila na 
mimořádné zasedání komise plánované na pondělí 25.11. od 18 hodin a přítomné na jednání 
pozvala. 
 
Bc. Jakub Čech, člen Petiční komise AS UK, oznámil, že komise od posledního zasedání AS UK 
nezasedala. Probíhá řízení stran 3.LF, které komise monitoruje, a objevil se nový podnět týkající se 
přijímacího řízení na FF, konkrétně na obor psychologie.  
 
PhDr. David Greger, Ph.D., předseda Komise pro vědu AS UK, sdělil, že komise zasedala dvakrát. 
Hlavními body byly diskuze nad habilitačním a jmenovacím řízení, přičemž poděkoval prof. Kuklíkovi 
za spolupráci. Informoval o aktualitách v oblasti vědy, konkrétně o pětiletém hodnocení vědy 
a výkonnostních indikátorech. Navrhl, aby se k této problematice komise znovu sešla v lednu. 
 
Rozprava 
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Dr Bičovský v diskuzi o studijní problematice navrhl, aby UK jako hlavní iniciátorka vytvořila 
komunikační platformu s Magistrátem hlavního města Prahy. Zdůraznil, že by bylo vhodné zapojit 
klíčové členy a projednat podporu pro knihovny a studovny. Dále navrhl, aby se téma zařadilo jako 
bod jednání, a apeloval na větší tlak ze strany více univerzit, což by mohlo zvýšit šance na úspěch. 
 
J. M. paní rektorka potvrdila, že knihovny budou zahrnuty do jednání s městem a uvedla, že se 
tímto bodem již zabývají. 
 
Dr. Říha upozornil, že některá z usnesení komisí by měla být projednávána přímo na plénu, nikoli 
pouze v rámci komisí. 
 
Bc. Čech vysvětlil, že komise se snažila plénum příliš nezatěžovat, ale souhlasil, že pokud má být 
usnesení využito k jednání, mělo by být formálně schváleno. Navrhl, aby plénum usnesení 
projednalo a schválilo, což by univerzitě poskytlo další nástroj pro jednání. 
 
J. M. paní rektorka zmínila problémy v komunikaci ohledně licencí ISIC a přiznala, že by bylo 
vhodné tento proces zlepšit. Dodala, že situace ukazuje na složitost administrativy rektorátu jako 
velkého úřadu. 
 
Prof. Skopal hovořil o platformě pro řešení IT problémů, která by měla zahrnovat UK Point, 
univerzitní knihovny a další součásti. Upozornil na důležitost dobře strukturované vnitřní 
komunikace, která by podpořila tyto aktivity. Zmínil také plánovanou kampaň k mobilní aplikaci, která 
univerzitu čeká v budoucnosti. 
 
Návrh usnesení: 
AS UK bere na vědomí informace z pracovních komisí. 
Schváleno tichým souhlasem 

16. Informace z Rady vysokých škol 

JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, uvedl tento bod a předal slovo prof. Zahálkovi. 
 
Prof. Zahálka informoval, že během říjnového zasedání předsednictvo RVŠ přijalo usnesení 
k otázce rozpočtu a hospodaření. Na zasedání se vymezilo k potřebám navyšování finančních 
prostředků a podpořilo požadavek na další jednání s ministrem. 
 
Bc. Boňko doplnil, že na posledním zasedání studentské komory rezignovalo celé užší 
předsednictvo. Nové užší předsednictvo se bude volit v prosinci. Dále připomněl proběhlé udělení 
Ceny Jana Opletala.  
 
Doc. Stráský uvedl, že nemá žádné další informace, ale zmínil proběhlou konferenci, která se 
zabývala studijní (ne)úspěšností. Poukázal na zajímavý pohled, podle kterého by se měla rozlišovat 
kvalita a náročnost studia. 
 
Dr. Červinka zmínil plánované pokračování aktivit v lednu, které budou zaměřeny především na 
zlepšení komunikace a řešení problémů s fakturací na úrovni studentů, studijních programů a fakult. 
Představil také plánovanou konferenci, jejímž tématem budou zahraniční studenti v ČR, přičemž se 
očekává účast AAU, UK a DZS. Konference je plánována na únor a měla by být koncipována tak, 
aby se podařilo zaplnit celou aulu a zároveň umožnit online přenos. Dr. Červinka potvrdil účast 
významných hostů. Dr. Červinka rovněž informoval o novince, že ministr oslovil členy Rady vysokých 
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škol, J. M. paní rektorku a pana kvestora, aby se podíleli na přípravě věcného záměru nového 
zákona o vysokých školách. 
 
Návrh usnesení: 
AS UK bere na vědomí informace z Rady vysokých škol. 
Schváleno tichým souhlasem 

17. Různé 

V bodu různé přednesl Bc. Janeček návrh usnesení, ve věci nedostatku prostor pro studium 
v Hl. m. Praze. 
 
Návrh usnesení: 
AS UK vyzývá příslušné orgány hlavního města Prahy, aby se zabývaly nedostatkem prostor pro 
potřeby víkendového studia studentů pražských vysokých škol. 
Hlasování: pro 37, proti 1, zdrželo se 1 
Schváleno 
 
Dr. Jüptner upozornil na problematiku evidence skutečných majitelů, která podle něj komplikuje 
činnost projektových manažerů, kteří se často odvolávají na RUK. Vyjádřil potřebu ověřování 
skutečných vlastníků, přičemž současný právní výklad uvádí, že není nutné tento proces provádět 
denně. Dr. Jüptner však poukázal na nehospodárnost takového přístupu. Navrhl, aby byl tento 
problém předán příslušným právníkům s cílem nalézt interpretaci, která by respektovala princip 
hospodárnosti. Zmínil, že takový přístup by mohl snížit administrativní zátěž a zefektivnit 
hospodaření s veřejnými prostředky. Tento podnět směřoval zejména vůči panu kvestorovi, který by 
měl dle dr. Jüptnera zajistit zpracování této otázky. 
 
Návrh usnesení: 
AS UK bere na vědomí informace z bodu Různé. 
Schváleno tichým souhlasem 
 
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc., předseda AS UK, poděkoval senátorům za jejich účast na zasedání 
AS UK a uvedl, že příští zasedání AS UK se bude konat 13. prosince 2024. Zasedání ukončil ve 
14:35 hod. 
  
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc. 
předseda AS UK  
 
Zapsal: Jan Jirmus, tajemník Legislativní komise AS UK 


